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Algemene beschouwing Jong Maashorst
Voor ons ligt een begroting die echt ambitieus is! 

Jong Maashorst is blij om te zien dat alle punten uit het uitvoeringsprogramma in de begroting 
verwerkt zijn en dus gerealiseerd kunnen worden. Dit zorgt ervoor dat wij voor dit jaar, 
hoogstwaarschijnlijk een begrotingstekort hebben. Gelukkig geeft de meerjarenbegroting een 
doorkijk en zien wij dat er alleen voor dit jaar een tekort is en dat we in de daaropvolgende jaren een 
positief saldo overhouden. Wel ziet Jong Maashorst dat de toekomst nog veel onzekerheid met zich 
meebrengt: de rijksbijdrage, de energietransitie/ energiecrisis en de vluchtelingenproblematiek of 
het mogelijk oplaaien van het coronavirus. Wij hebben het volste vertrouwen in ons college en deze 
begroting en als fractie gaan we de nieuwe ontwikkelingen nauwlettend in de gaten houden! 

1. Veiligheid
Integraal veiligheidsplan 
Wij zien een aantal belangrijke thema’s voorbijkomen in het integraal veiligheidsplan. Hierbij kun je 
denken aan digitale veiligheid, ondermijning, maatschappelijke onrust en polarisatie. De polarisatie 
creëert onrust bij onze inwoners over onder andere de thema’s covid, de vluchtelingen en de 
stikstofcrisis. In het integraal veiligheidsplan is voldoende aandacht voor deze items en wij hebben er 
vertrouwen in dat de acties zorgen voor een veilige leefomgeving voor onze inwoners.

BOA’s 
BOA’s nemen steeds meer taken van de politie over en zorgen voor een veilige leefomgeving. Jong 
Maashorst vindt dat zij hier voldoende middelen, tijd en capaciteit voor moeten hebben. Wij 
begrijpen dat de wens is uitgesproken voor een terreinwagen zodat ze over de juiste middelen 
beschikken om hun werk uit te voeren. De huidige capaciteit is klaarblijkelijk onvoldoende. 
Ook lezen wij dat er verschillende buurtpreventie projecten zijn opgestart om de werkdruk van BOA’s 
te verminderen. Wij vinden het een goed initiatief om inwoners deel uit te laten maken van de 
wijkpreventie.

Wij hebben de volgende vragen:
- Volstaat de uitbereiding die nu gevraagd wordt en wat is de wenselijke bezetting? 
- Is één groene BOA voor een gebied zo groot als de gemeente Maashorst voldoende? Jong 

Maashorst is van mening dat er best een extra BOA bij mag. 
- Kunnen de BOA’s dan nog steeds de gastvrije taak uitvoeren die de gemeente belangrijk 

vindt? 

Regievoerder Jeugd 
Aangegeven wordt dat de complexiteit met betrekking tot jeugdoverlast groter is dan in eerste 
instantie gedacht. Inzet voorheen heeft kortdurend geholpen. Uit onderzoek blijkt dat er intensievere 
inzet en kennis nodig is om dit aan te pakken. Jong Maashorst ziet de meerwaarde van een 



regievoerder jeugd en belangrijk is ook dat er snel geschakeld kan worden en dat er korte lijntjes zijn 
tussen de samenwerkingspartners. 

- Wat gaat de gemeente doen om alles goed in beeld te krijgen en acties uit te zetten?
- Jongerenwerk is naast de politie een belangrijke samenwerkingspartner in deze taak. Heeft 

jongerenwerk in Maashorst hiervoor voldoende middelen of gaat dit ten koste van andere 
activiteiten?

2. Verkeer en vervoer 

Mobiliteitsplan
Vanuit Jong Maashorst zijn we blij dat er een start wordt gemaakt met het Mobiliteitsplan Maashorst 
(MoMa), waarin het mobiliteitsbeleid van Uden en Landerd wordt samengevoegd en geactualiseerd. 
Het bijbehorend uitvoeringsprogramma voor de gemeente Maashorst wordt daarna opgesteld.

Bereikbaarheid 
Wij staan nog steeds positief tegenover het aanleggen van een spoorwegverbinding en vinden het 
belangrijk dat de lobby voor een treinverbinding in de regio gevoerd blijft worden. Om in de 
tussentijd nog steeds stappen vooruit te blijven maken in de bereikbaarheid van onze gemeente 
juichen wij het onderzoek naar de mogelijkheden van de inzet van de BRT en het plaatsen van een 
HUB zeker toe. Het plaatsen van een HUB kan zowel bijdragen aan de bereikbaarheid van de 
gemeente als geheel, als aan de bereikbaarheid tussen de verschillende kernen.  

- Wij zijn wel erg benieuwd naar de status van het onderzoek naar de inzet van de BRT en wat 
het tijdspad hiervoor gaat zijn?

 
MIRT-traject A50
In het MIRT traject A50 tussen Bankhoef en Paalgraven wordt onderzoek gedaan naar de effecten 
van een verbreding van de A50 om voor de lange termijn doorstroming op dit traject te garanderen. 
Als gemeente hebben wij een plek aan tafel bij het MIRT-traject A50 Ewijk-Bankhoef-Paalgraven. Wij 
hebben er vertrouwen in dat het college zich hardmaakt om de knelpunten in dit traject op te lossen. 

Ontwikkelingen bereikbaarheid fiets
Daarnaast wordt er in het mobiliteitsplan, dat wordt opgestart in 2023, aandacht besteed aan 
innovatieve ontwikkelingen op het gebied van mobiliteit om bereikbaarheid, veiligheid en 
duurzaamheid te verbeteren binnen de gemeente Maashorst. Om de toegankelijkheid met de fiets in 
het centrum van Uden te verbeteren, zijn extra stallingsvoorzieningen voorzien en worden de 
plekken om fietsen elektrisch te laden uitgebreid. We willen dat fietsers uit de omliggende kernen 
Uden snel en veilig kunnen bereiken. Hiervoor wordt er gekeken naar het verbeteren van de 
fietspaden en fietswegen in het centrum. Verkeersveiligheid heeft onze speciale aandacht, vooral in 
de nabijheid van scholen.

- College, hoe staat het met de extra fietsenstalling voor Uden centrum?



Elektrisch vervoer
In het mobiliteitsplan zal tevens aandacht moeten zijn voor het verbeteren van de 
laadmogelijkheden van elektrische auto's in de wijk en in het centrum. Naast een proactieve houding 
kiezen we ook voor een faciliterende oplossing door mogelijkheden te bieden om vanuit huizen, 
zonder eigen parkeerplaats een gootje aan te leggen, zodat ook zij gebruik kunnen maken van eigen 
laadmogelijkheden. 

- Hoe kijkt het college aan tegen uitbreiden van elektrisch deelvervoer binnen de gemeente?

3. Economie en toerisme
Promotie
Er wordt flink wat geld uitgetrokken voor de promotie van onze gemeente en daar zijn we blij mee, 
want het is goed vertoeven in onze gemeente. Beste college, waar blijft de Maashorst-app? Jong 
Maashorst is hier nog altijd groot voorstander van. Deze app moet ervoor zorgen dat zowel inwoners 
als toeristen weten wat er in de gemeente te doen is, welke horecagelegenheden en toeristische 
attracties geopend zijn en wat de gemeente Maashorst zo mooi maakt. 

- Hoe kijkt het college aan tegen het ontwikkelen van de Maashorst app?

Centrumvisie
Daarnaast willen we van Uden centrum de beste binnenstad van Nederland maken. Het centrum 
moet leven en leegstand moet voorkomen worden. We zijn blij om te zien dat hier aandacht voor is 
in onze centrumvisie, hier is dan ook een mooi bedrag van 300.000 euro voor uitgetrokken. 

Arbeidsmarkt
Een vitale arbeidsmarkt is in de ogen van Jong Maashorst meer dan alleen het tellen van 
arbeidsplaatsen. Een vitale arbeidsmarkt wordt ook gecreëerd door de doorstroming van onderwijs 
naar het bedrijfsleven goed op orde te hebben en ervoor te zorgen dat mensen met een afstand tot 
de arbeidsmarkt toch aan het werk kunnen. Dit vergt een goed samenspel tussen overheid, 
onderwijs en bedrijfsleven, waarbij we elkaar duidelijk moeten maken welke behoeften er zijn en wat 
er geleverd kan worden. De gemeente moet initiatieven op het gebied van kleinschalige bedrijvigheid 
en startende ondernemers ondersteunen. Wij zijn blij om te zien dat deze ondersteuning er gaat zijn 
voor startende ondernemers en midden- en klein bedrijven. 

Evenemententerrein
Het ziet er eindelijk naar uit dat er een mogelijkheid bestaat om een evenemententerrein te 
realiseren op een locatie waar deze minder tot overlast leidt. Zo kunnen evenementen die niet in het 
centrum plaats kunnen vinden op deze aangewezen locatie plaatsvinden. Dit biedt kansen om de 
gemeente Maashorst middels prachtige evenementen nóg meer op de kaart te zetten als de meest 
gastvrije gemeente.

- Wanneer kunnen wij een evenemententerrein verwachten? 



4. Onderwijs
Passend onderwijs voor iedereen
Jong Maashorst vindt dat iedereen gelijke kansen moet krijgen. Iedere inwoner heeft recht om zijn 
talenten te ontdekken en te ontwikkelen zonder dat budget van ouders hierin een rol speelt. Hierbij 
hoort ook passend onderwijs met aanvullende voorzieningen (bv. PAST en TOM). Wij zijn positief 
over het feit dat achterstand en uitval worden voorkomen. Ook zien we dat er gewerkt wordt aan 
een goede aansluiting van onderwijs op het bedrijfsleven en tevens dat het opleidingsaanbod wordt 
verbreed. 

Hybride onderwijs 
De gemeente dient onderwijs en werkgevers te stimuleren om hybride onderwijs aan te bieden op 
diverse locaties. Jong Maashorst ziet o.a. kansen in Uden centrum, ziekenhuis en 
verzorgingstehuizen, de recreatieve sector, bedrijfsterreinen en bij de luchtmachtbasis. Er gaat nu 
een structurele subsidie naar Stichting Eigen Wijzer Maashorst en Campus Uden. Jong Maashorst 
staat hier volledig achter, jongeren binden aan de regio is cruciaal!

Integraal huisvesting plan
Wij zijn blij met de nieuwbouw van IKC west, een fris nieuw gebouw die voldoet aan alle eisen. Ook 
de Wijde Wereld is een groot succes. Genoeg huisvesting, nieuwbouw, renovatie en uitbereiding met 
goede ventilatie als prioriteit voor scholen vindt Jong Maashorst heel belangrijk. Wij vinden het fijn 
om te horen dat de ventilatiesystemen van al onze scholen goed op orde zijn. 

- Hoe staat het met de visie om ervoor te zorgen dat we in alle kernen op een gezonde en 
duurzame manier onze basisscholen kunnen behouden? 

Vergroening schoolpleinen
Er zijn verschillende scholen die gebruik hebben gemaakt van subsidie om de schoolpleinen op te 
knappen en te vergroenen. We zien dat nog niet alle scholen hier gebruik van hebben gemaakt en de 
subsidie aangevraagd kan worden tot 2023. Jong Maashorst ziet graag dat dit nog eens goed onder 
de aandacht wordt gebracht bij de scholen. 

- Kan het college de subsidiemogelijkheid nogmaals onder de aandacht brengen bij de scholen 
in onze gemeente?

5. Sport, cultuur, recreatie en natuur 
Harmonisatie 
Goed dat er een eenduidig beleid gaat komen. Belangrijk is dat er gekeken gaat worden naar huidige 
afspraken en dat met invoering van nieuw beleid de verenigingen niet tussen wal en schip gaan 
vallen. Wij vinden het belangrijk dat verenigingen vitaal blijven. Het is belangrijk dat verenigingen 
meegaan met de tijd en zich zodanig ontwikkelen dat ze nieuwe leden blijven trekken. Daarnaast is 
het belangrijk dat de nieuwe subsidie-afspraken de verenigingen faciliteren bij hun ontwikkeling en 
activiteiten.
 

Sport 



We proberen onze inwoners meer in beweging te krijgen doormiddel van Sjors sportief, Uniek sport 
en Max Vitaal. Wij hopen dat Sport en Spel Reek snel aan dit rijtje toegevoegd kan worden. Sport is 
namelijk belangrijk voor de ontspanning, positieve gezondheid en vitaliteit van onze inwoners. 
Sporten bevordert tenslotte het meedoen in de samenleving. Jong Maashorst is enthousiast over het 
onderzoek dat plaats gaat vinden naar de mogelijkheden en behoeften voor sport en bewegen in de 
directe omgeving van onze inwoners. We zien deze visie graag tegemoet. 

Wij vinden het mooi om te zien dat de sportaccommodaties worden uitgebreid/gerenoveerd zoals de 
sporthal in Zeeland, Sport en Spel in Reek, herinrichting park Moleneind en sporthal Schaijk. 

- Hoe kijkt het college aan tegen een Omnisportpark in Odiliapeel?
- Wat is de stand van zaken met betrekking tot uithuizing van vereniging Red Sox?

Cultuur 
Jong Maashorst is zeer positief over de nieuwe visie van cultuur en (creatieve) cultuureducatie. 
Hierbij wordt de creativiteit, vaardigheid en zelfredzaamheid versterkt. Wij vinden het van belang dat 
cultuur voor iedereen toegankelijk is en blijft. Onze gemeente kan aantrekkelijker worden gemaakt 
door actief (lokale kunst) in te zetten tegen verloedering of het pimpen van bijvoorbeeld 
stroomhokjes. Hoe denkt het college hierover? 

Recreatie en Natuur
Goed om te lezen dat de gemeente bezig is met de ontwikkeling van de toerisme en recreatie.
Wel missen wij nog een aantal belangrijke punten:

- We hadden graag herontwikkeling van de skatebaan teruggezien in deze begroting. College, 
wat is op dit moment de stand van zaken hieromtrent?

- Wordt er ook gedacht aan jongeren onder de 18 jaar die graag op stap willen? Is hier al iets 
voor bedacht? 

Jong Maashorst is trots op natuurgebied De Maashorst en onze groene gemeente. Wij willen ervoor 
gaan om opnieuw de groenste gemeente van Nederland te worden. Goed om te lezen dat ook de 
vergroening binnen de bebouwde kom de aandacht krijgt. Ons natuurgebied moet voor eenieder 
goed toegankelijk zijn en iedereen moet zich welkom voelen.

6. Sociaal domein
Sterke sociale basis in de wijken en kernen
Er gaat veel geld naar het sociaal domein. De visie zet door zoals eerder ingezet in gemeente Uden en 
Landerd. Voorliggend veld hoort thuis in de wijken. Een sterke sociale basis opbouwen heeft tijd en 
volharding nodig, hier is de afgelopen jaren de basis voor gelegd. Om dit alles goed in te bedden in 
onze samenleving is er ons inziens een  structurele financiële ondersteuning nodig en bovenal inzet 
en zichtbaarheid van ambtenaren en samenwerkingspartners in de wijken om dit tot een succes te 
maken. Jong Maashorst ziet dat er hiervoor incidenteel geld is vrijgemaakt.

- Is het college bereid om structureel budget vrij te maken voor een sterke sociale basis?

Multi functionele accommodatie 



Jong Maashorst vindt het belangrijk dat in elke wijk/kern een multifunctionele accommodatie 
aanwezig is. Dit moet een plek zijn waar inwoners elkaar kunnen ontmoeten, denk aan een IKC. 
Daarnaast vinden wij het belangrijk dat deze MFA ook de plek is waar inwoners terecht kunnen voor 
vragen aan professionals en voor ondersteuning vanuit de gemeente. 

Mantelzorg
Jong Maashorst vindt mantelzorgers belangrijk. Voor de waardering van mantelzorgers d.m.v. het 
mantelzorgcompliment wordt in deze begroting extra geld uitgetrokken. Uiteindelijk zijn 
mantelzorgers onbetaalbaar, maar met de huidige middelen kunnen we mantelzorgers serieuze 
waardering geven. 

Jongerenwerk  
We dichten steeds meer taken en verantwoordelijkheden toe aan jongerenwerkers in onze 
gemeente. Zij zijn namelijk onze ogen en oren in hoe het gaat met onze jeugd. Niet voor niets zijn zij 
ook een belangrijke samenwerkingspartner als we kijken naar veiligheid en overlast. Niet alleen daar 
gaat de aandacht naartoe en moet er ook voldoende aandacht en tijd naar positieve en leuke 
activiteiten. 

- Is er voldoende capaciteit bij het jongerenwerk om dit alles te kunnen waarborgen en 
continueren?  

Inzet Praktijkondersteuner Huisartsen Jeugd (POH-Jeugd)
Jong Maashorst is blij om te zien dat de beschikbaarheid wordt uitgebreid. Ten eerste is de drempel 
voor jongeren om ondersteuning aan te vragen middels deze wijze lager dan wanneer er eerst 
verwezen wordt naar een ambulant werker. Er kan op deze wijze preventiever gewerkt worden. De 
samenwerking tussen de gemeente en huisartsen wordt zo ook verstevigd door kwalitatieve zorg te 
realiseren voor onze jeugdigen.

Wachtlijsten jeugdzorg 
we zijn dit jaar geïnformeerd over de wachttijden bij onze toegang en voor afspraken met onze 
consulenten. Er wordt hard gewerkt om deze wachttijden te verminderen. 

- Jong Maashorst vraagt zich af of er voldoende geïnvesteerd kan worden in het integraal 
werken en de kwaliteit van zorg nu de druk op de afdelingen WMO en jeugd zo hoog is?

Depressie- en suïcidepreventie op basis van het programma STORM
Helaas zien wij dat veel kinderen en jongeren kampen met depressieve klachten. Dit is een landelijk 
beeld en voor de gemeente Maashorst niet anders. We vinden de mentale gezondheid van onze 
jongeren belangrijk. Door de preventieve screening die wordt uitgevoerd door de GGD op het 
voortgezet onderwijs, komen onze meer kwetsbare jongeren in beeld. Het is goed om te zien dat de 
portefeuillehouder hier preventief op inzet. Supergoed dat STORM structureel wordt ingezet!

Armoedebeleid
Armoedebestrijding en schuldhulpverlening is met de huidige inflatie actueler dan ooit. Het is goed 
om te zien dat het college bezig is om onze inwoners hier preventief mee te helpen om te 
voorkomen dat ze in de schulden komen. Kortom vroeg signaleren en hulp bieden voorkomt veel 
problemen. Wij vinden dat kinderen, ongeacht de gezinssituatie waarin ze opgroeien, alle kansen 



moeten krijgen om zich op sociaal, mentaal en fysiek vlak te ontwikkelen. Jong Maashorst heeft 
armoedebestrijding en preventie bij jongeren als een van onze speerpunten. Graag zien we dit 
specifiek ook terugkomen in het nieuw te ontwikkelen beleid. 

7. Volksgezondheid, milieu en duurzaamheid
Gezondheid voorop
Gezondheid is een speerpunt van Jong Maashorst. Gezond gedrag moet worden aangemoedigd en 
ondersteund door projecten, zoals JOGG, Gezonde Scholen, Gezonde Werkvloer etc. 

Er moet volop gestimuleerd worden dat mensen meer gaan bewegen. Mensen moeten meer naar 
buiten, de natuur in! Goed om te zien dat er in de begroting geld uitgetrokken wordt voor ons 
gezondheidsbeleid. 

Duurzaamheid en milieu
De problematieken zoals klimaatverandering en stikstof maken dat ons natuurgebied kwetsbaar is. 
Jong Maashorst vindt dat de gemeente Maashorst voorop moet lopen op het gebied van 
duurzaamheid.  De huidige, maar ook volgende generatie plukt  de vruchten van een schonere 
wereld; en die begint in onze eigen wijken en op ons buitengebied!

De gemeente moet zich inzetten voor “kringlooplandbouw”. Veehouders, akkerbouwers en 
tuinbouwers moeten hierin samenwerken. Een veehouder kan met collega-akkerbouwers in zijn 
regio samenwerken door afspraken te maken over het produceren van voer voor vee in hun regio en 
over de productie van goede kwaliteit organische mest. Op deze manier kunnen boeren gezamenlijk 
hun plan trekken en bereiken zij dat de kringloop van voedingsstoffen korter wordt. 

Jong Maashorst is voorstander van Agroforestry. Dit is een landbouwsysteem waarbij bomen en 
houtige gewassen (meerjarige gewassen) gecombineerd worden met akkerbouw of groenteteelt 
(eenjarige gewassen) of veeteelt op één perceel. Door deze teelten te combineren kan de 
weerbaarheid van het hele landbouwsysteem worden verhoogd. De gemeente moet hiervoor samen 
met ZLTO plannen maken en deze uitvoeren.

Wat Jong Maashorst betreft: Weg met megastallen en stankoverlast! Voor uitbreiding van intensieve 
veeteelt is geen ruimte meer in gemeente Maashorst. Volksgezondheid en leefbaarheid zijn 
belangrijker dan economische belangen. De gemeente moet wel samen met ondernemers in deze 
sector op zoek naar een passend alternatief en moet bereid zijn om hiervoor de portemonnee te 
trekken.

Daarnaast moet er beter en scherper gehandhaafd worden op provinciale en landelijke 
milieunormen. Om energieneutraal te worden, moet de gemeente jaarlijks zichtbare stappen zetten. 
Gelet op de beperkte netwerkcapaciteit en de beperkte landbouwgrond ligt de oplossing niet meer in 
weides vol zonnepanelen. Zonnepanelen horen thuis op daken en niet in weilanden. Goed om te zien 
dat de investeringen die worden gedaan in duurzaamheid fors zijn, de urgentie wordt hiermee goed 
benadrukt! 

- Hoe gaat het college in het buitengebied om met ons duurzaamheidsbeleid in het kader van 
Agroforestry?



- College, zijn er op dit moment gesprekken gaande met veeteeltondernemers die willen 
stoppen en een alternatieve bedrijfsvoering willen voortzetten. Zo ja, hoeveel ondernemers 
zijn dit?

Milieu
Er moeten meer stappen gezet worden op het gebied van circulaire economie. Jong Maashorst zou 
graag zien dat de gratis stortbron zijn herintreden vindt. Het afval kan en moet beter gescheiden 
worden en het terugdringen van afval moet beloond worden. 

- Als we goed scheiden kan er dan ook een beloning tegenover staan in de vorm van een gratis 
stortbon voor de milieustraat? Is het college dan ook bereid de gratis stortbon in te voeren?

Gezien de harmonisatie die op het gebied van afvalverwerking nog plaats moet vinden zou Jong 
Maashorst graag zien dat de mogelijkheid voor de aanschaf van een afvalsorteermachine wordt 
onderzocht. De businesscase moet natuurlijk rond zijn, maar in het kader van de circulaire economie 
zouden we graag willen onderzoeken of dit een rendabele investering is voor de gehele regio. 

- Hoe staan de andere partijen en het college hiertegenover? 
- Is het college bereid hier een voortrekkersrol te pakken om de mogelijkheid van een 

afvalsorteermachine in onze regio te onderzoeken? 

8. Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing 
Volkshuisvesting
De gemeente Maashorst moet een aantrekkelijke, duurzame en gezonde gemeente zijn om te 
kunnen wonen, werken en recreëren. Een goede ruimtelijke balans tussen die drie is heel belangrijk.

Over het wonen in gemeente Maashorst kan Jong Maashorst kort zijn: bouwen, bouwen, bouwen! Er 
zijn ontzettend veel woningzoekenden in onze gemeente en daarom moeten woningprojecten zo 
snel mogelijk gerealiseerd worden en waar mogelijk nog sneller dan gepland. We zijn blij om te zien 
dat er een versnellingsagenda is en wat ons betreft kan het bouwen niet snel genoeg gaan. 

Jong Maashorst is dan ook enthousiast over de volgende bouwprojecten die gerealiseerd gaan 
worden: Reek-Zuid, Repelakker lll in Zeeland, Akkerwinde (fase 3) in Schaijk en natuurlijk plangebied 
De Ruiter in Uden. Wij willen het college oproepen om vaart te maken met het actief grondbeleid om 
bijvoorbeeld goedkope starterswoningen te kunnen realiseren. Wie zien dat de eerste stappen zijn 
gemaakt. Wat Jong Maashorst betreft zou het sneller mogen. 

Jong Maashorst roept op om ook verder te kijken dan de traditionele concepten en woonvormen. De 
toekomst vraagt om meer creativiteit en een flexibele invulling van wonen en woonvormen. Zo is het 
zaak dat er ook gekeken wordt naar het splitsen van woningen, het realiseren van 
mantelzorgwoningen, en woningen waar jongeren en ouderen met gedeelde faciliteiten samen 
kunnen wonen, zoals we dat in studentensteden kennen.

Wij zijn vóór een zelfbewoningsplicht en zien graag de uitkomsten van het behoeftenonderzoek per 
kern tegemoet.

Stedelijke vernieuwing



De gemeente moet actief in overleg met de kerkbesturen. De kerken lopen langzaam leeg en er moet 
tijdig gesproken worden over het vinden van nieuwe bestemmingen voor de kerken, zoals in Volkel 
en Zeeland. Leegstand en daarmee potentieel verval kunnen voorkomen worden met creatieve 
oplossingen. Wij zien in andere gemeenten voorbeelden waarbij kerken een nieuwe bestemming 
krijgen, zoals restaurant, cafés, Bed & Breakfast’s, musea, gezondheidscentra, MFA’s en nog veel 
meer. Zo blijven deze karakteristieke gebouwen op een mooie en nuttige manier behouden.

- College, wat is de laatste stand van zaken met betrekking tot de leegstaande kerken in 
Odiliapeel en Volkel. Welk perspectief hebben deze kerken? 

Ruimtelijke ontwikkelingen
Er moeten kwaliteitsimpulsen komen op het gebied van natuurwaarden, landschapsontwikkeling en 
water. We zien helaas dat deze vaak nog te weinig aandacht krijgen, terwijl ze van groot belang zijn 
voor mentaal en fysiek welzijn van onze Maashorstenaren. Daarom moet de gemeente dit samen 
met de buurgemeenten, provincie, Staatsbosbeheer en het waterschap aanpakken. 

9. Bestuur en dienstverlening
Participatie en communicatie 
Maashorst bestaat uit zes kernen met eigen identiteit. Hierbij speelt ontwikkeling van het 
kernenbeleid een grote rol.  Participatie staat hierbij centraal. Samen denken, samen doen!   
Als gemeente vinden we participatie al jaren heel erg belangrijk. Het is goed dat er participatiebeleid 
komt met duidelijke kaders gezien eerdere ervaringen in Uden met betrekking tot 
participatietrajecten. 
Wij vinden het heel belangrijk dat op voorhand duidelijke afspraken gemaakt worden met inwoners 
die participeren. In het beginstadium van het traject moeten de rollen en verwachtingen heel 
duidelijk zijn voor de participant: waar heeft de participant nog invloed op en wat wordt er van 
hem/haar verwacht. 

Jong Maashorst is erg blij dat de gemeente verschillende stappen heeft ondernomen - en nog gaat 
ondernemen -  om een transparante communicatie en participatie voor onze inwoners te creëren, 
onder andere de online dienstverlening, het samenspel van kanalen, de trainingen voor de 
medewerkers van de gemeente en heel belangrijk; één aanspreekpunt binnen de gemeente voor 
onze inwoners. Dit zorgt voor betere communicatie, duidelijkheid en vertrouwen. 

Een belangrijk punt van aandacht: als we het hebben over communicatie met de inwoner  
is het van belang dat de stukken in een begrijpelijkere taal geschreven worden. Hierdoor snapt iedere 
inwoner waar het over gaat en kunnen zij hierin participeren. Door de huidige taal die gebruikt 
wordt, voelt de inwoner zich niet altijd betrokken bij de plannen binnen de gemeente.
Het is zaak dat het college aandacht blijft houden voor dit onderwerp.

- Hoe gaan wij, college en gemeenteraad, in de komende jaren om met majeure projecten en 
participatie als er nog geen beleid ligt? Hoe gaan we dit tot een goed einde brengen?

 

Kindergemeenteraad en jongerenraad 



We hebben een gemeenteraad en ook de kindergemeenteraad is inmiddels gerealiseerd. Daar zijn 
wij ontzettend trots op! Wij vragen ons af waar onze jongerengemeenteraad blijft? Deze doelgroep 
staat tot nu toe langs de lijn. Ook zij verdienen een stem in onze gemeente! 

Onderzoek naar de oprichting van de Jongerenraad komt in 2023 en verder, zo schetst het college.

Jong Maashorst is van mening dat naast dit onderzoek ook actie ondernomen dient te worden, zodat 
de jongerengemeenteraad snel een feit wordt.

10. Bedrijfsvoering en inkomsten
De gemeente Maashorst heeft een duidelijke missie en visie: we zijn ambitieus! 

De organisatie staat midden in de maatschappij, is ondernemend, toont lef en is er voor de inwoners 
van onze gemeente. Dit kunnen we alleen realiseren vanuit onze huidige goede financiële basis. 
Daardoor ontstaat immers extra ruimte voor vernieuwing en ontwikkeling. 

Ondanks de gezonde financiële basis merken we dat de harmonisatie van gemeente Maashorst nog 
in volle gang is. Naast de uitdagingen rondom de harmonisatie zijn de personeelstekorten ook in 
onze gemeente voelbaar. Desondanks zien we duidelijke stappen voorwaarts. We moeten zorgen dat 
gemeente Maashorst een fijne plek is om te werken.


